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Verslag van de informatieavond Barneveldse Beek Stuw Rutgers 

Dinsdag 3 maart 2015, 19.30 uur, Koetshuis Stoutenburg 

Heemraad Jan Verhoef verwelkomt de belanghebbenden, hij neemt collega-

heemraad en portefeuillehouder Dick Veldhuizen waar, die een andere 

informatiebijeenkomst voorzit. 

Verhoef maakt het doel van de avond bekend. Dat doel is bekend maken dat  we de 

bestemming van de twee percelen naast stuw Rutgers willen omzetten van een 

agrarische bestemming naar een natuur bestemming.  Dit gaat middels een  van de 

bestemmingsplan wijzigingsprocedure bij de gemeente Leusden.  Waterschap Vallei 

en Veluwe wil op dit perceel een vispassage aanleggen zodat vis stuw Rutgers kan 

passeren.  Op de Barneveldsebeek ligt een KRW-opgave .. 

Presentatie 

Projectleider Irma Huijnen gaat in haar presentatie in op de doelstelling van 

Waterschap Vallei en Veluwe. Het gaat er daarbij om stuw Rutgers vispasseerbaar te 

maken. Dit is de laatste stuw in de Barneveldse Beek waar dit gebeurt. De 

Barneveldse Beek is een KRW-Waterlichaam. Dat houdt in dat de waterkwaliteit voor 

2027 op orde moet zijn, waardoor er voor flora- en faunasoorten een geschikt 
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leefgebied ontstaat. Het project is onderdeel van de Waterovereenkomst die het 

waterschap sloot met de provincie Utrecht. Dat betekent dat de provincie Utrecht 

75% subsidie verstrekt voor de kosten. Het droge gedeelte in het project is een 

provinciale doelstelling. Waterschap heeft opdracht voor twee percelen, omdat er 

binnenkort sprake is van een eigendomsoverdracht. De noordkant is in eigendom bij 

het waterschap, de zuidkant, deeluitmakend van de ruilverkaveling Modderbeek, 

wordt van een nieuwe eigenaar. De overdracht is in ver gevorderd stadium. De 

procedure is dat agrariërs in deze kavelruil voor de aanliggende eigenaren gaan. De 

belanghebbenden hebben daar over hun eigen gedachte. De vispassage komt in de 

noordkant van het perceel.  

Verleden 

Bij de belanghebbenden is sprake van wantrouwen. Dat komt omdat het Landgoed 

Emelaer sinds 2009  anders is ingericht dan de plannen op papier uitwezen. Het 

Landgoed Emelaer ligt naast het perceel dat binnenkort omgevormd gaat worden. Het 

wantrouwen is er omdat zij denken dat ook voor dit project de werkelijkheid anders 

wordt dan op papier wordt vastgesteld. De belanghebbenden denken dat het met dit 

project dezelfde kant uitgaat. Dat betekent dat ondanks de boodschap dat tijdens 

deze informatiebijeenkomst niet over de inrichting gesproken kan worden, de vragen 

en opmerkingen van de belanghebbenden over de inrichting en praktijksituatie gaan. 

Er ligt nu een voorlopig opgesteld plan. De belanghebbenden geven aan graag te 

willen meepraten en meedenken over het ontwerp.  

Eerst wordt de bestemmingsplan wijzigingsprocedure doorlopen. Tijdens deze 

procedure wordt een ontwerp inrichtingsplan gemaakt. Als het wijzigingsplan is 

vastgesteld volgt een aanvraag voor een omgevingsvergunning voor het 

inrichtingsplan.In 2016 vindt pas de aanleg van de vispassage plaats. 

De volgende vragen zijn o.a. gesteld, de door Frans van Diepen ( van de provincie 

Utrecht) en Irma Huijnen gegeven antwoorden daarop staan er onder.  

Vraag: Is de watergang die bij landgoed Emelaer gelegen is ook een vispassage? 

Antwoord: Nee, dit betreft een nevengeul, geen vispassage. Er zit daar namelijk geen 

obstakel, vissen kunnen er door zwemmen. Bij landgoed Stoutenburg is wel een 

vispassage aangelegd.  Zoiets dergelijks zal hier aangelegd worden..  

Vraag: Wat is het grote probleem om het perceel te wijzigen in natuur, kan niet enkel 

de vispassage aangelegd worden en de rest van het perceel agrarisch blijven? 

Antwoord: De Ecologische Hoofd Structuur is er niet voor niets gekomen. Het perceel 

valt binnen de EHS langs de Barneveldse Beek. De natuurdoelstelling die op het 
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perceel komen te liggen zijn anders dan de agrarische natuurdoelstellingen. Er is een 

ander type grasland gewenst dan het grasland wat ontstaat in agrarisch gebruik.. 

Vraag: Zijn de agrariërs gevrijwaard van de Natuurbeschermingswet? 

Antwoord: De natuurbeschermingswet is niet van toepassing op omliggende percelen 

van dit perceel.  

Vraag: Over de functie natuur kun je filosoferen. Drijf je door de andere inrichting van 

het gebied de reeën weg uit dit gebied? Betekent de nieuwe bestemming van het 

perceel voor reeën een aanwinst? 

Antwoord:  We richten het gebied in voor flora en fauna. Het gebied wordt niet enkel 

voor de reeën ingericht. De reeën kunnen echter prima leven op het perceel en dat 

zal zo blijven. Ook het landgoed Emelaer is geschikt voor de reeën.  

Vraag: Kan er straks langs de beek worden gewandeld? 

Antwoord: Ja. Hoe, dat is een kwestie van inrichting, het zal naar verwachting geen 

strak pad worden maar meer een struinpad maar een recreatieve functie behoort tot 

het project.. 

Vraag: Komt er langs de beek een aarden wal? 

Antwoord: Dat is een inrichtingsvraagstuk en daarom nog niet bekend echter moet 

het water van de Barneveldse beek gescheiden worden van het water van de 

vispassage, er zal dus een wal tussen de twee watergangen in komen.. 

Vraag: In het onderhoudspad/de oever aan de noordkant van de Barneveldse beek 

zitten slechte stukken, wordt dat hersteld? 

Antwoord: Dat is een punt van aandacht, dat we meenemen in het ontwerp. 

Vraag: Het moet geen muggengebied worden.  

Antwoord: Als er (meer) stroming in de beek komt, voorkom je dat er muggen 

komen, de situatie wordt er daar beter op.  

Vraag: Waarom wordt het perceel niet net zo ingericht als op Kallenbroek? 

Antwoord: Over de inrichting van het perceel wordt nog nadacht.  

Vraag: Worden we als inwoners betrokken bij de inrichting van het ontwerp? 

Antwoord: Ja, dat is geen punt, laat a.u.b. uw persoonlijke gegevens achter op de 

intekenlijst.  We  organiseren een nieuwe informatiebijeenkomst. 

Vraag: Is het denkbaar, dat er een bomenrij aan de andere kant komt? 

Antwoord: Dat is te prematuur, doel van vanavond is de bestemmingsplan 

wijzigingsprocedure, de inrichting volgt later. Toezeggingen doen we nu niet. 
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Opmerking: Door de ervaring van landgoed Emelaer is er weinig vertrouwen in de 

overheid.  Frans en Irma geven aan dat ze gaan proberen het vertrouwen terug  te 

winnen en  de planvorming en uitvoering eerlijk, helder en  zorgvuldig te doen 

Vraag: Het meest oostelijk stuk (weg) is een zorgpunt daar zitten slechte stukken in. 

Als er gewerkt wordt moet er steeds aangeveegd worden omdat anders een modder 

bende ontstaat waar (in het donker )fietsers onder uit gaan.  

Antwoord: Dat punt nemen we mee in de uitvoering. 

Vraag: Hoe komt de agrariër die het zuidelijke perceeldeel vanuit de ruilverkaveling 

op naam krijgt, op de zuidelijke kavel?  

Antwoord: Dat is nog niet duidelijk, dit nemen we mee bij de inrichting. 

Vraag: Waar begint en eindigt de leemlaag? Als er afgegraven wordt, wordt het ene 

land hoger dan het ander. Wat betekent dat voor omliggend land? 

Antwoord: Dergelijke onderzoeken zetten we in gang. 

Vraag: Wat is de planning? 

Antwoord: Dit jaar worden de voorbereidende werkzaamheden uitgevoerd. De 

Omgevingsvergunningprocedure vindt plaats in het 2e deel van 2015. De realisatie van 

het project zal in 2016 plaatsvinden. 

Heemraad Verhoef sluit de avond af. Hij bedankt ieder voor zijn/haar aanwezigheid 

en inbreng. Te zijner tijd gaan we gezamenlijk verder praten over de voortgang. Ieder 

z’ n gelijk krijgen zal niet in alle gevallen opgaan, maar uw stem laten horen is goed. 

 

 

 

 


